

التاريخ: 31 أكتوبر 2022م
رمز الوثيقة: RAKCU-CP03- V1

سياسة جمركية رقم (3) لسنة 2022م

ختم الجمارك على الفواتير الصادرة من المصانع الوطنية وشركات السوق المحلي

تفاصيل السياسة:

حرصاً من دائرة جمارك رأس الخيمة على تحقيق أعلى مستويات انسياب بضائع التصدير من إمارة رأس الخيمة إلى دول مجلس التعاون لدول الخليج العربية، وفي إطار تسهيل معاملات التصدير أمام المصانع الوطنية وشركات السوق المحلي وإزالة العقبات التي قد تواجهها في المنافذ الجمركية الأخرى لدول المجلس، فقد تقرر ما يلي:

المادة (1)

إجراء ختم الجمارك على الفواتير الصادرة من المصانع الوطنية وشركات السوق المحلي

1. يتم ختم الفواتير الصادرة من المصانع الوطنية وشركات السوق المحلي لإمارة رأس الخيمة عند تصدير بضائعها إلى إحدى دول مجلس التعاون لدول الخليج العربية عبر منافذ الدولة بختم الجمارك.
2. يُكلف مراكز سعادة المتعاملين لدائرة جمارك رأس الخيمة بالختم على الفواتير الصادرة من المصانع الوطنية وشركات السوق المحلي.

المادة (2)

نطاق التطبيق

تُطبق هذه السياسة على المصانع الوطنية وشركات السوق المحلي الواقعة ضمن نطاق تراخيص إمارة رأس الخيمة.

المادة (3)

تحصيل الرسوم

يُحصَل رسم (20) درهم لقاء خدمة 'شهادة نسخة طبق الأصل' عن كل فاتورة استناداً إلى قرار مجلس الوزراء رقم (45) لسنة 2009م بشأن رسوم الخدمات الجمركية في الدولة وقرار مجلس الوزراء رقم (1) لسنة 2011م.

المادة (4)

الأرشفة والتدقيق

على أصحاب المصانع الوطنية وشركات السوق المحلي أو من ينوب عنهم تقديم نسخة إلكترونية من الفاتورة وبيان التصدير إلى مركز سعادة المتعاملين المعني وذلك لأغراض المتابعة والتدقيق الجمركي.

يُعمل بهذه السياسة من تاريخ 2022/11/1م.

للتفضل بالعلم واتخاذ ما يلزم

د. محمد عبدالله المحرزي



Date: 31st October, 2022

Document Code: RAKCU-CP03-V1

Customs Policy No. (3) of 2022
Customs Stamp on Invoices issued by National Factories
and Local Market Companies

Policy details:

As Ras Al Khaimah Customs Department is very keen to ensure the highest level of flow of export goods from the Emirate of Ras Al Khaimah to the GCC States, and within the framework of facilitating export transactions for national factories and local market companies and eliminating obstacles they may experience at other customs posts of the GCC States, the following has been decided:

Article (1)

Customs Stamp Procedure for Invoices issued by National Factories and Local Market Companies

1. Invoices issued by national factories and local market companies of the Emirate of Ras Al Khaimah while exporting their goods to one of the GCC States through UAE ports/border crossings shall be stamped by the customs stamp.
2. Customer Happiness centers of Ras Al Khaimah Customs Department shall be assigned to stamp the invoices issued by those national factories and local market companies.

Article (2)

Scope of Application

This Policy shall apply to the national factories and local market companies based within the licensing jurisdiction of the Emirate of Ras Al Khaimah.

Article (3)

Collection of Charges

A 'Certified True Copy Certificate' service charge of AED 20 per invoice shall be collected pursuant to the Resolution of the UAE Cabinet No. (45) of 2009 concerning the Customs Services Charges in the UAE and the Resolution of the UAE Cabinet No. (1) of 2011.

Article (4)

Archiving and Audit

Owners of the national factories and local market companies, or their representatives, must submit an electronic copy (soft copy) of the invoice and the export declaration to the competent Customer Happiness center for follow-up and customs audit purposes.

This Policy shall come into force as of 1st November, 2022.

For information and necessary action as required;

Dr. Mohammed Abdullah Al Mehrezi

Director General

